
Børne- og ungdomsudvalget 24-06-2021

Dialogmøde med områdeudvalg på socialområdet, kl. 15.00 

21/1359 Åben Sag 

Sagsgang 

BUU 

Sagsfremstilling 

Børne- og ungdomsudvalget afholder dialogmøde med områdeudvalg på socialområdet torsdag den 

24. juni 2021 kl. 15.00-15.45. Dialogmødet afholdes i administrationsbygningen i Voldby. 

 

Områdeudvalget på socialområdet har ønsket at drøfte følgende emner: 

1. Budget 2022 

 

2. Effektiviseringsbidraget: 

o Erfaringer fra 2021 

o Drøftelse af fremadrettede effektiviseringer 

 

3. Hvordan understøtter vi de tiltag og undersøgelser, der er igangsat på socialområdet, når de 

er gennemført og resultaterne bliver præsenteret efter sommerferien? 

Beslutning i Børne- og ungdomsudvalget den 24-06-2021 

Ad. 1 

Områdeudvalget orienterede om, at der er behov for at arbejde med skabelsen af attraktive 

arbejdspladser samt sætte fokus på rekruttering og fastholdelse, og foreslog i den forbindelse, at der 

afsættes en tværgående pulje til kompetenceudvikling og uddannelse.  

 

Det blev desuden foreslået, at Norddjurs Kommune opererer med en livsfasepolitik i stedet for kun 

en seniorpolitik.  

 

Områdeudvalget efterlyste politiske pejlemærker for indsatsen for socialt udsatte børn og unge, og 

foreslog etableringen af flere indsatser bl.a. i forhold til: 

 Unge med misbrug – herunder at forbedre mulighederne for flere antal samtaler og 

inddragelsen af pårørende. 
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 Børn i familier med misbrug. 

 Forstadier til prostitution hos unge på sociale medier. 

 

Den nye ”Politik for børn og unge i udsatte positioner” og den ”Socialpolitiske tilgang” blev 

fremhævet som et grundlag for flere relevante tiltag. 

 

Det blev drøftet, at budgettet er udtryk for en prioritering og at kommunen skal overholde 

servicerammen.  

 

 

Ad. 2 

Områdeudvalget udtrykte bekymring for den akkumulerede stigning i det beløb, der skal 

effektiviseres for år for år. Det blev oplyst, at det af personalet bliver oplevet som besparelser.  

 

Det blev drøftet, om det er hensigtsmæssigt, at det er den enkelte aftaleenhed, som skal hente en fast 

effektivisering. I stedet blev det foreslået at lave fælles tværgående initiativer som f.eks. indførelsen 

af ECA-vand. I forlængelse heraf blev også nævnt muligheden for investering i indsatsen mod 

sygefravær via bl.a. ansættelsen af en fastholdelseskonsulent.  

 

Der blev henledt opmærksomhed på, at et tiltag kun giver en effektivisering i et år. For at hente det 

kommende års effektivisering skal der implementeres nye tiltag.   

 

 

Ad. 3 

Punktet blev kort drøftet.  

 

Ad. Eventuelt 

Områdeudvalget efterlyste, hvad børne- og ungdomsudvalget kan bruge OMU til, og opfordrede 

børne- og ungsudvalget til at komme med punkter, spørgsmål mv. til kommende dialogmøder.  

 

Kristina Hviid deltog ikke i dialogmødet. 
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Fraværende: 

Fritz Birk Sørensen (A) 

 

Bilag: 
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